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Asia:  VN/17651/2021

Lainsäädännön jälkiarvioinnin kehittäminen valtioneuvostossa

1. Jälkiarvioitavat lainsäädäntöhankkeet

Tulisiko kaikista lainsäädäntöhankkeista tehdä jälkiarviointi? Perustele.

ei

Jos jälkiarviointi toteutettaisiin vain osasta lainsäädäntöhankkeita, millaisin kriteerein jälkiarvioitavat 
lainsäädäntöhankkeet tulisi valita?

Valviran näkemys on, että jälkiarvioitavaksi tulisi harkita vain yhteiskunnallisesti merkittäviä, 
poliittisesti keskeisiä ja isoja rakenteellisia muutoksia aiheuttavia hankkeita kuten SOTE-uudistus. 
Esimerkiksi sosiaali- ja terveysalan hallinnonalalla on valtavia määriä erilaisia lakihankkeita vireillä, 
eikä jokaisen laadukas arviointi jälkikäteen ole realistinen taikka tarkoituksenmukainenkaan tavoite.

Tulisiko lainsäädännön jälkiarviointia tehdä säädöksittäin vai laajempina kokonaisuuksia? Perustele.

laajempina kokonaisuuksina

Pitäisikö jälkiarvioinnin tekemistä suunnitella jo lain laadintavaiheessa? Miten?

Kyllä. Arvioida tarve sekä tarvittavat resurssit.

2. Jälkiarviointien resursointi ja toteutus

Miten jälkiarvioinnit tulisi rahoittaa ja resursoida?

-

Miten jälkiarviointeja tulisi toteuttaa?
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Mietinnöissä/muistioissa on esitetty hyviä vaihtoehtoja. Valvira ei ota tarkemmin kantaa, mikä olisi 
sopiva menettely.

Miten varmistetaan jälkiarviointien laatu?

Mietinnöissä/muistioissa on esitetty hyviä vaihtoehtoja. Valvira ei ota tarkemmin kantaa, mikä olisi 
sopiva menettely.

Miten voitaisiin lisätä yhteistyötä tutkijoiden ja tutkimuslaitosten kanssa lainsäädännön jälkiarvioinnissa?

-

3.  Jälkiarviointien koordinointi

Tulisiko jälkiarviointien tekemistä koordinoida valtioneuvostossa? Perustele.

-

Miten mahdollinen koordinointi tulisi toteuttaa? Perustele.

-

Millaisia tehtäviä koordinaatioon tulisi sisällyttää?

Valvira ei ota kantaa siihen, miten koordinointi tulisi järjestää.

4. Jälkiarviointien hyödyntäminen ja avoimuus

Miten varmistetaan jälkiarviointien hyödyntäminen?

Jälkiarvioitavilla lainsäädäntöhankkeilla voisi olla seurantaryhmä, joka koostuisi ainakin 
ministeriöiden sekä keskeisten viranomaisten virkamiehistä. Tuotettu jälkiarviointi voitaisiin tuoda 
tähän ryhmään arvioitavaksi, edellyttääkö se toimenpiteitä kuten lainvalmistelun aloittamista.

Miten varmistetaan jälkiarviointien avoimuus ja läpinäkyvyys?

Jälkiarviointien tulisi olla julkisia, ja ne voisi julkaista myös esimerkiksi ko. lakihankkeen hankesivuilla.

Tarvitaanko erityinen internet-sivusto, jossa informoidaan jälkiarvioinneista? Perustele.

-

Mitä tällaisen sivuston tulisi sisältää?

-

Onko joitain muuta mitä jälkiarviointien kehittämisessä tulisi huomioida?

-
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